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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Senátor chce za šíření násilí v médiích trest
jako za pornografii
Šíření násilí a brutálního sexu v
médiích by mělo být podle senátora Daniela Kroupy trestáno stejně
přísně jako šíření pornografie. Senátor chce proto v tomto směru
navrhnout změnu trestního zákona. Řekl to novinářům po včerejším veřejném slyšení o násilí v
televizi. Za mediální šíření
pornografie, v níž se projevuje neúcta k člověku a násilí, hrozí
až tři roky vězení nebo peněžitý trest.

        Zdaleka ne všichni účastníci slyšení měli na přísnější postih stejný názor. Například zástupci
všech tří celoplošných televizí se shodovali na tom, že současné regulační normy jsou dobré. Důraz
kladli na etické kodexy. Podle Kroupy ale selhává rada pro rozhlasové a televizní vysílání.
"Nedokázala uskutečnit regulaci umožněnou zákonem," uvedl senátor.

    Jeho chystanou novelu naopak podpořil psycholog Pavel Říčan z Psychologického ústavu Akademie
věd. "Když to může fungovat u pornografie, proč by to nemohlo fungovat u násilí," řekl Říčan
novinářům. Zároveň ale uvedl, že by se postih neměl týkat uměleckých děl. "Nechceme tím omezit
tvůrce, u některých uměleckých děl je zobrazení násilí nutné," poznamenal.

    Pro další regulaci se vyslovil v obecné rovině například i mediální expert a dřívější předseda Rady
České televize Jan Jirák i člen Rady Českého rozhlasu Michal Prokop. "Televize je ve veřejném
prostředí autoritou, je brána vážně. Proto je snaha o jisté korigování objemu násilí žádoucí," řekl při
slyšení Jirák.

    Cestou k odstranění násilí z televizních obrazovek je podle senátorky Jaroslavy Moserové (ODA) a
scenáristy Zdeňka Svěráka podpora domácí i evropské kvalitní tvorby. "A také výchova, rodiče si
musí najít na děti čas," dodal Svěrák.
 

   Podle Martina Elgera z České televize je veřejnoprávní televize k rozšíření regulace skeptická. "Je
důležité, aby se k lidem dostávaly informace o charakteru pořadu. Je to zejména odpovědnost rodičů,
aby rozhodli," uvedl při slyšení. "Zákon je dostatečný pro to, aby uchránil děti a mladistvé před
násilím," řekla Markéta Havlová zastupující Novu. Zákon zakazuje vysílat hrubé a samoúčelné násilí.
"A to Nova dodržuje," dodala Havlová.

    Zástupci ČT, Novy i Primy se shodli na významné roli seberegulace médií, zakotvené v etických
kodexech. ČT a Prima  kodex už mají, Nova podle Havlové na svém etickém kodexu pracuje.

    Podle psychologa Bohuslava Blažka se navíc nedá říct, že zvýšenou míru násilí ve společnosti má
na svědomí jen větší množství agresivity v televizích. "Model jedna příčina - jeden následek neplatí,"
upozornil přítomné psycholog.

    Slyšení uspořádal senátní výbor pro kulturu na základě petice proti násilí a brutálnímu sexu v
televizi a ve filmu, kterou podepsalo již téměř 84.000 lidí.
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